
CM\824549LT.doc PE423.927v02-00

LT Susivieniję įvairovėje LT

EUROPOS PARLAMENTAS 2009 - 2014

Peticijų komitetas
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PRANEŠIMAS NARIAMS

Tema: Peticija Nr. 1249/2008 dėl nepatenkinamo plačiajuosčio ryšio paslaugų teikimo 
Baros salos Šiaurės įlankos rajone (Vakarų salos, Škotija), kurią pateikė Britanijos 
pilietis Neil MacNeil su 32 parašų.

1. Peticijos santrauka

Peticijos pateikėjas kritikuoja prastą plačiajuosčio ryšio paslaugų teikimo Baros salos Šiaurės 
įlankos rajone (Vakarų salos, Škotija) kokybę. Jis abejoja ES finansuojamo projekto, kuriuo 
siekiama, kad atokioms Škotijos kaimo vietovėms būtų teikiamos plačiajuosčio ryšio 
paslaugos, rezultatais. Jo nuomone, įmonė „Connected Communities Broadband Provisions“
(ConCom) neteikia patikimų ir konkurencingų paslaugų dideliems Vakarų salų rajonams, o tai 
paskatino gyventojus Škotijos valdžios institucijoms pateikti peticiją, kad būtų nutrauktas 
įgyvendinimo procesas. Pasak peticijos pateikėjo, nė vienas bendruomenės narys nenorėtų 
ConCom paslaugų. Jis mano, kad norint turėti kokybiškų plačiajuosčio ryšio paslaugų, 
geriausia būtų atnaujinti esamą fiksuotojo ryšio infrastruktūrą, kuri priklauso įmonei „British 
Telecom“. Peticijos pateikėjas kritikuoja nelanksčiai besielgiančias atitinkamas nacionalines 
valdžios institucijas, kurios primygtinai laikosi investavimo į ConCom projektą politikos, nors 
projektas neperspektyvus. Jis prašo Europos Parlamento įsikišti, kad būtų imtasi veiksmų 
siekiant saloje teikti perspektyvias plačiajuosčio ryšio paslaugas.

2. Priimtinumas

Paskelbta priimtina 2009 m. vasario 17 d. Komisijos buvo paprašyta suteikti informaciją 
(pagal Darbo tvarkos taisyklių 192 straipsnio 4 dalį).

3. Komisijos atsakymas, gautas 2009 m. balandžio 24 d.

„Susirūpinimo plačiajuosčio ryšio prieiga Škotijos Vakarų salose klausimas Komisijai 
pateiktas jau ne vieną kartą. 
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Kaip jau buvo išsakyta, Europos Komisijai rūpi plačiajuosčio ryšio prieiga mažiau 
išsivysčiusiose vietovėse, kaip apibrėžiama 2006 m. kovo mėn. komunikate „Atotrūkio 
įdiegiant plačiajuostį ryšį mažinimas“. Visų pirma, galima naudoti ES struktūrinius ir kaimo 
plėtros fondus plačiajuosčiam ryšiui įdiegti retai gyvenamose ir atokiose vietovėse, kuriose 
rinka neinvestuoja į atitinkamą infrastruktūrą.
Pastaraisiais metais Europos Komisija peržiūrėjo keletą Škotijoje pagal valstybės pagalbos 
reglamentą vykdomų plačiajuosčio ryšio projektų1; kai kurie iš jų tam tikra dalimi bendrai 
finansuojami iš struktūrinių fondų.

Škotijoje vykdomos bendrai finansuojamos iš struktūrinių fondų programos yra skirtos verslo 
paramai MVĮ teikti, strateginių vietovių ir sektorių plėtrai, investicijoms į žmones, kad šie 
įsitrauktų į darbo rinką, arba jų įgūdžiams gerinti ir bendruomenės ekonominei plėtrai skatinti 
ir remti. Taip pat įeina transporto infrastruktūros ir informacijos ir ryšių technologijų (IRT) 
elementas. 
Škotijos vyriausybė paskirta 2000–2006 m. Hailando ir salų pereigos specialiosios programos 
(Highlands and Islands Special Transitional Programme) vykdomąja institucija. Kasdieniniai 
veiklos klausimai priskiriami Hailando ir salų partnerystės programai (Highlands & Islands 
Partnership Programme (HIPP)). Pagal Tarybos reglamentą (EB) Nr. 1260/1999 vykdomoji 
institucija yra atsakinga už programos valdymo ir įgyvendinimo veiksmingumą ir teisingumą. 

Komisijos regioninės politikos generalinis direktoratas, kuris nagrinėja regioninės plėtros 
projektus, jau yra iškėlęs šį klausimą atitinkamoms nacionalinėms valdžios institucijoms, 
atsakingoms už struktūrinių fondų valdymą Škotijoje. 
2008 m. spalio mėn. vykusiame metinės peržiūros, kuri skirta pagrindiniams praėjusių metų 
programos rezultatams apžvelgti, posėdyje Škotijos vyriausybė buvo paprašyta pateikti 
atnaujintą informaciją apie įmonės „Connected Communities“ projektą Hailande ir salose. Ji 
informavo Komisiją, kad projektas duoda numatytų rezultatų, ir pateikė informaciją apie 
plačiajuosčio ryšio paslaugų teikimo kainą, kuri atitinka įmonės „British Telecom“ įkainius.  
Komisija taip pat buvo informuota, kad įmonė „British Telecom“ planuoja 2009 m. pradžioje 
įrengti daugiau prieigos taškų.

Išvada

Komisija ir toliau stebės programos vykdymą siekiant konkrečių paramos rezultatų. Tačiau 
valstybė narė yra pirmoji atsakinga paramos finansinės kontrolės instancija, užtikrinanti, kad 
parama būtų administruojama pagal visas taikytinas Bendrijos taisykles ir kad lėšos, kuriomis 
leista disponuoti, būtų naudojamos remiantis patikimo finansinio valdymo principu.“

4. Papildomas Komisijos atsakymas, gautas 2010 m. liepos 12 d.

„Į Peticijų komiteto prašymą pateikti informacijos Škotijos vyriausybė atsakė 2009 m. kovo 
24 d.  laišku, kuriame išdėstė savo poziciją šiuo klausimu. Peticijos pateikėjas atsakė 2009 m. 
balandžio 7 d. ir pakomentavo pateiktą informaciją.
Peticijų komiteto 2009 m. kovo 31 d. posėdyje Komisijos atstovai trumpai žodžiu paaiškino 

                                               
1 ˇr. taip pat:
http://ec.europa.eu/information_society/eeurope/i2010/docs/digital_divide/dg_comp_decision
s.doc
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peticijos kontekstą ir pasidalino savo susirūpinimu dėl plačiajuosčio ryšio prieigos mažiau 
išsivysčiusiose Škotijos vietovėse. Šiame posėdyje dalyvavo ir peticijos pateikėjas. Po 
trumpos diskusijos, kadangi vykdomoji institucija atsakinga už veiksmingo programos 
valdymo ir įgyvendinimo užtikrinimą, komitetas nusprendė Škotijos valdžios institucijoms 
nusiųsti laišką, kuriame išreiškė savo susirūpinimą. 
2009 m. Komisija ir toliau stebėjo 2000-2006 m. Hailando ir salų pereigos specialiosios 
programos vykdymą, ypatingą dėmesį skirdama šiam konkrečiam klausimui. 
Iš tolesnio tiek Škotijos vyriausybės, tiek peticijos pateikėjo susirašinėjimo negauta 
informacijos, dėl kurios reikėtų peržiūrėti Komisijos poziciją. Be to, Komisija buvo 
informuota, kad pradinis ConCom projektas, su kuriuo buvo susijęs Europos regioninės 
plėtros fondo (ERPF) finansavimas, nesiekė peticijos pateikėjo gyvenamosios vietos. 
Tolesnes investicijas darė Hailando ir salų įmonė, siekdama praplėsti paslaugos teikimo 
rajoną, kad būtų įtraukta peticijos pateikėjo nuosavybė, ir išspręsti kai kuriuos peticijos 
pateikėjo pateiktus klausimus. Tai nepritraukė ERPF finansavimo. 

2000-2006 m. Hailando ir salų veiklos programa buvo numatyta kaip pereigos programa.
Programos tikslas – pasiekti pagrindinių strateginių rezultatų, kurie nereiškia, kad vykdant tą 
pačią programą būtina pasiekti visiško ekonominio regeneravimo tikslų, tačiau kurie turi 
sudaryti stiprų pagrindą ekonominės plėtros politikai laikotarpiui po 2006 m. formuoti. Kai 
šie rezultatai yra, jau buvo aišku programos vykdymo įpusėjimo peržiūroje, kuri buvo atlikta 
pagal Struktūrinių fondų reglamentą (EB) Nr. 1260/1999. Visgi, daugelis pasiekimų pasijus 
programą suderinus su parama svarbiausiems pagrindiniams pavyzdžiui, UHI ir plačiajuosčio 
ryšio plėtros, projektams. Tie patys principai taikyti ir rengiant 2007-2013 m. regiono veiklos 
programą.

Išvada

Komisija nekeičia pozicijos ir toliau stebės programos vykdymą siekiant konkrečių paramos 
rezultatų. Tačiau valstybė narė yra pirmoji atsakinga paramos finansinės kontrolės instancija, 
užtikrinanti, kad parama būtų administruojama pagal visas taikytinas Bendrijos taisykles ir 
kad lėšos, kuriomis leista disponuoti, būtų naudojamos remiantis patikimo finansinio valdymo 
principu.“  


